Abstract
The researcher who investigates the nature of juvenile delinquency in Iraq observes evidently that there are some radical changes happened on the patterns of these deviations and the extent of their relevancy since they have been spread during the exceptional circumstances after the full of the political order ( regime) in (9/4/2003) among them is the phenomenon of taking sedative drugs by the Juveniles since this drugs have narcotic features without putting limits on how to use them for the purpose other than the usual ones. Pharmaceutical compounds have been emerged in recent years in the markets which have been taken by the juveniles for non-medical purpose since they contain narcotic elements having a clear effect on the nervous system. Thus, it's a phenomenon likely to steady growing. The health reports except a large proportion increase of the juveniles who take these medicine in the near future. This phenomenon has become national problem and entails encounter it since taking them by the juveniles forms the first circle on the way of their addiction to them when they get older. The reports issued by judicial equipment's indicate large  seizures of  psychotropic escaped.   
    Due to the seriousness of this problem on the social security in the future, this study seeks through raising a number of inquiries to investigate the relationship between the beginning of the practice of taking sedative drugs by the juveniles and the continuation of taking them or conversion towards addiction when they get mature and stating how the addiction juveniles trail each other on a form of coteries taken various kinds of drugs. 
    The present study is one of the descriptive analytical researchers. It's relied on a number of the scientific methods: historical comparative, survey methods. It has tried to test in the field a number of scientific hypotheses through testing in accidental random sample of those who take sedative in the city of Ad-Diwaniya and it consists of (120) individuals of those who have begun taking sedative drugs during their juvenility. 
    The present study has come up with a number of scientific conclusions, the most significant ones of them are: 
1. There is a relationship between the beginning of taking sedative drugs during juvenility and the continuation of taking them after getting mature. 
1. The juveniles taking sedative drugs end up to take narcotic drugs 
1. There is a relationship between habits of practicing of smoking and drinking alcohol and taking sedative and narcotic drugs by the juveniles.
1. The stance of social stigma of the society affects building up the continuation of taking narcotic drugs. 
   The present study has come up with a number of scientific recommendations; of them: 
1. Tightening the provisions of accountability and inquiry of the deviant juvenile's parents when neglecting their sons, care or causing them to deviate. 
1. Activating the offices of anti-drug (Drug Control) measures and adopting of relationship and educational methods in dealing with the personal (abusers) taking sedative drugs and expanding the establishment of specialized health centers treating cases of taking ( abusing) and addiction.      


	الملخص 

ان المدقق في طبيعة جنوح الأحداث في العراق يلاحظ بوضوح أن هناك تغيرات حدثت  على أنماط هذه الانحرافات ومدى أهميتها ومدى ملائمتها حيث   انتشرت خلال الظروف الاستثنائية بعد انهيار النظام السياسي في (9/4/2003) بينهم هو ظاهرة تعاطي العقاقير المهدئة من قبل الأحداث من هذه العقاقير المخدرة دون وضع قيود على كيفية استخدامها لغرض آخر غير تلك المعتادة . وقد ظهرت المركبات الدوائية في السنوات الأخيرة في الأسواق التي تم اتخاذها من قبل الأحداث لأغراض غير طبية لأنها تحتوي على عناصر مخدرة وجود تأثير واضح على الجهاز العصبي. وهكذا، انها ظاهرة المرجح أن يثبت المتنامية. التقارير الصحية باستثناء زيادة نسبة كبيرة من الأحداث الذين يتناولون هذه الأدوية في المستقبل القريب. وقد أصبحت هذه الظاهرة مشكلة وطنية وينطوي تصادف أنه منذ توليه لهم من الأحداث تشكل الدائرة الأولى في الطريق من إدمانهم لهم عندما يتقدمون في السن. التقارير الصادرة عن المعدات والقضائية وتشير ضبط كميات كبيرة من المؤثرات العقلية هرب.
    نظرا لخطورة هذه المشكلة على الضمان الاجتماعي في المستقبل، وتسعى هذه الدراسة من خلال رفع عدد من الاستفسارات للتحقيق في العلاقة بين بداية ممارسة تعاطي المخدرات المهدئة التي ارتكتبها الأحداث واستمرار نقلهم أو تحويل نحو إدمان عندما تحصل ناضجة وتفيد كيف درب الأحداث إدمان بعضها البعض على شكل coteries اتخذت أنواع مختلفة من المخدرات.
    هذه الدراسة هي واحدة من لبحوث التي اعتمدت المنهج الوصفي التحليلي. كذلك انها تعتمد على عدد من الأساليب العلمية: المقارنة التاريخية، طرق المسح. وقد حاولت ذلك لاختبار في الميدان عددا من الفرضيات العلمية من خلال اختبار في عينة عشوائية عرضية من أولئك الذين يتعاطون المواد المهدئة  في مدينة الديوانية ويتكون من (120) فردا من أولئك الذين بدأوا تعاطي المخدرات المهدئة خلال حداثتهم واستمروا بها.
    وقد توصلت الدراسة الحالية إلى عدد من الاستنتاجات العلمية، وتلك أهم منها هي:
1- هناك علاقة بين بداية تعاطي العقاقير  المهدئة خلال مرحلة الحداثة واستمرار تعاطيهم  حتى مرحلة الشباب.
2- الأحداث تعاطي اللعقاقير  المهدئة في نهاية يؤدي في نهاية المطاف إلى تناول العقاقير المخدرة.
3- هناك علاقة بين عادات ممارسة التدخين وشرب الخمر وتعاطي المسكنات والمخدرات من قبل الأحداث.
4- الموقف من الوصمة الاجتماعية للمجتمع يؤثر با استمرارالحدث لتعاطي االعقاقير المخدرة.
   وقد توصلت الدراسة الحالية إلى عدد من التوصيات العلمية؛ منهم:
1- تشديد أحكام المساءلة والاستفسار من الآباء للحدث المنحرف عند إهمال أبنائهم والرعاية أو مما أدى إلى الانحراف.
2- تفعيل مكاتب مكافحة االعقاقير المخدرة  (مكافحة المخدرات) تدابير واعتماد أساليب العلاقة والتعليمية في التعامل مع الشخصية (المعتدين) تعاطي المخدرات المهدئة وتوسيع إنشاء مراكز صحية متخصصة علاج حالات أخذ (التعاطي) والإدمان.
